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OBECNÝ ÚRAD V ABRAHÁME 

 

 
predstavuje projekty novej bytovej zástavby 
situovanej vo výhodnej lokalite medzi 
bytovkou a čerpacou stanicou vody. Ide o 
zástavbu domov do jednej ulice s pod-
lahovou plochou domu 80 m2. Domy majú 
samostatný vchod, garáž, vlastný pozemok. 
Predpokladaný začiatok výstavby február 
2012 a predpokladaná kolaudácia do 12 
mesiacov.  

 
Bytové domy budú financované obcou a zá-
ujemcom. Pri záujme o bytový dom zá-
ujemcovia predkladajú na OCÚ záväznú 
žiadosť zo zábezpekou vo výške 500 EUR. 
Počas výstavby je predpokladaný vklad do 
38 000,- eur, ktorý možno vložiť po dohode 
po čiastkach. Ostatná suma za dom s po-
zemkom a garážou sa spláca v mesačných 
splátkach po dobu 30 a viac rokov.  
 
Po uplynutí doby splácania predaj do osob-
ného vlastníctva za 1 eur. Možno si vybrať 
dom od čísla 1 po číslo 20 situované podľa 
náhľadu sprava doľava. Žiadosti a bližšie 
informácie na OCÚ Abrahám. Podávanie 
žiadostí do 15.102011. 

Ing. Igor �émeth 

starosta obce Abrahám 

PROBLEMATIKA RYBOLOVU 

NA HLINÍKU 

Kde začať? Poviem to po lopate. Na 
Hliníku! V poslednom období je problema-
tika lovu rýb na Hliníku predmetom častých  
debát. Ja ako dlhoročný rybár – rybárske 
povolenie mám od roku 1982, rád prispejem  
do tejto debaty a prostredníctvom obecných 
novín (ak bude mať niekto chuť na roz-
hovor, tak aj osobne), sa pokúsim vniesť 
svetlo do tejto témy.  
Hliník ako vodná nádrž s množstvom rýb 
(hlavne po zarybnení) láka veľké množstvo   
rybárov, často aj nerybárov na ľahký a do-
stupný úlovok. Pretože Hliník nepatrí pod 
žiadnu organizáciu SRZ a vodná plocha aj 
s pozemkami patrí obci, nadobúda charakter 
súkromného rybníka. Ak chce niekto chytať 
na súkromnom rybníku, musí rešpektovať 
pravidlá, ktoré si majiteľ vydá a ktorými 
upravuje lov rýb. Z tohto dôvodu pravidlá 
lovu vydáva v tomto prípade obec.  
Stretol som sa s názorom, že prečo je 
potrebné platiť toľko eur za rybársky lístok, 
aby sa mohli chytať ryby na Hliníku. 
Myslím si, že poplatky za chytanie rýb na 
Hliníku sú smiešne nízke – tým nezneva-
žujem rozhodnutie OcÚ o výške poplatku za 
povolenie chytať ryby. Ročný poplatok je 
dosiaľ 6,50 eur. Komu sa to nepáči, nemusí 
za uvedenú sumu na Hliníku ryby chytať, 
môže ísť chytať na ktorýkoľvek iný sú-
kromný rybník. Tam je to určite „lacnejšie“. 
Za denný pobyt pri vode zaplatí za jednu 
udicu od 3 do 10 eur a keď si chce zobrať 
rybu, tak si ju musí ešte zaplatiť. Každý 
občan SR sa môže stať členom Slovenského 
rybárskeho zväzu a po splnení podmienok si 
môže zakúpiť povolenie na rybolov a na-
vštevovať zväzové vody. Aj to je „lacnej-
šie“. Mňa ročná povolenie s členskými 
a ostatnými poplatkami vyjde na 120 eur. 
Chodím na ryby aj na Liptovskú Maru. 
Jedna štvordňová výprava spojená s náklad-
mi na stravu, cestovné, benzínom do člna 
a pod. stojí tak 70 – 100 eur. Preto si 
myslím, že tých 6,50 eur za Hliník je 
smiešna suma. Ďalšia otázka je, na koľko 
udíc možno chytať. Myslím si, že jedna 
udica pre jedného rybára bohato stačí. 
Zoberme čisto hypoteticky do úvahy, že by 
tam naraz prišlo 20 rybárov a všetci by 
chceli chytať na dve udice na ťažko. Čo by 
asi vzniklo pri rozlohe, akú Hliník má? 
Jeden veľký chaos s množstvom prekríže-
ných a domotaných udíc, krikom, osočo-
vaním, kto komu prekrížil udicu  a možno 
aj bitkou prítomných rybárov, čo samozrej-
me nechceme, takže ostaneme pri jednej 
udici.     
Otázka chytania dravcov na Hliníku je 
z môjho pohľadu jednoznačná. Som za 
zachovanie terajšieho stavu so zákazom 
chytania dravcom. Môj názor je založený na 
tom, že Hliník je veľmi malá voda na to, 
aby sa tam dravce chytali a vychytali. 
Prirodzeným spôsobom totiž regulujú 
množstvo bielych rýb, a tak zabraňujú ich 
premnoženiu.    

 

 
 

Čo sa týka pravidiel lovu, dosiaľ platí 
rybársky poriadok, ktorý bol stanovený 
a schválený predchádzajúcim vedením 
obecného úradu. V súčasnosti prebieha 
schvaľovací proces Všeobecne záväzného 
nariadenia obce o chytaní rýb na Hliníku, 
ktoré bude upravovať podmienky chytania 
rýb, poplatkov za chytanie a dodržiavania 
verejného poriadku počas rybolovu. Toto je 
nevyhnutné najmä z hľadiska, aby sa 
nestávali situácie, že chytajúci nevie, aké 
pravidlá platia, dokedy môže chytať a čo 
môže chytať. Aby sa nestávalo, že po tom, 
ako sa vyvesí rybársky poriadok pri 
Hliníku, chytajúci ani nevie, že niečo také 
existuje, pričom je to v tesnej blízkosti jeho 
lovného miesta a  aj aby nemali loviaci 
nemiestne poznámky, že to tam môže 
vyvesiť hocikto.  
Roku 2011 sa do Hliníka nasadilo 100 kg 
kaprov v počte 68 ks, za ktoré obecný úrad 
zaplatil 290 eur. Je potrebné, aby sa 
nestávalo, že po zarybnení a zahájení lovu 
v máji sa tam nezlietli „rybári“ z okolitých 
obcí ako supy na zdochlinu a na nočných 
výpravách plienili to, čo má slúžiť najmä 
občanom obce Abrahám. Aby sa nestávalo, 
že určití rybári chytajú len dva týždne po 
otvorení vody a zahájení lovu a potom, čo 
majú dostatočne plné mraziace boxy, ich 
celé leto pri vode nevidieť. Načo by aj, keď 
tam z násady už veľa neostalo.  
A na záver – mimochodom – ja na Hliník 
chytať nechodím. Nechajme ryby v Hliníku 
deťom, aby sa mohli učiť chytať ryby, aby 
mali čo chytať, aby si mohli chytiť aj 
kapitálnu rybu a nemuseli sedieť pol dňa 
v peknom prostredí pri vode a konštatovať, 
že načo sem chodiť, keď tu aj tak nič nie je. 
Bude prospešnejšie, ak budú sedieť pri 
Hliníku, chytať ryby a nebudú vymýšľať 
a robiť neporiadok po dedine.    

Siska  

                  


